
Referat fra mødet i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole  

Onsdag d. 6 april fra kl. 18.30 – 21.00 på afdeling Alkjær 
 
Fraværende:  

Dagsorden: Beslutning: 

18.30 – 18.40 
Pkt. 160 
Godkendelse af referat: 
(Fast punkt) 
 
Sagsfremstilling: 
 
Bilag: 
Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 7. 
marts er tidligere udsendt. 
 
Indstilling: 
Info 
 

Der er ikke indkommet ændringer til referatet. 
Referatet er godkendt. 
 

18.40 – 18.50 
Pkt. 161 
Nyt fra eleverne: 
(Fast punkt) 
 
Punktet er til drøftelse. 
 

Rindum: 
Karinette, elevrådstovholder, er kommet tilbage.  
Der er ikke så meget tid tilbage i skoleåret.  
Der planlægges dog besøg fra Julius Mygind – for-
ventet 10. maj.  
Klasserne ønsker en kunstig græsplæne eller få fikset 
den nuværende  
7. og 8. klasse vil også have inde-rettigheder som 9. 
klasse. 
Boden er åbnet under andre vilkår – og det er der util-
fredshed med – man ønsker kontant-køb tilbage. 
Der er sund skole – og der undres på udvalget i boden 
– eks. Corny muslibar. 
 
Alkjær: 
Der arbejdes på at gøre skolen mere klimavenlig. Der 
er lavet aftale om indsamling af mælkelåg til OMHU, 
som genbruger plastikken til smykker, nøgleringe 
mm. 
Mettes oplæg om affaldssortering er drøftet i elevrå-
det. 
D. 18/5 planlægges fælles ekskursion til Herning for 
at få viden og inspiration til, hvordan der kan arbejdes 
med affaldssortering på skolerne i RKSK. 
 
 

18.50 – 19.10 
Pkt. 162 
Økonomi: 
 

Der blev givet en grundig gennemgang af budgettets 
opbygning, hvordan evt. overskud eller underskud 
overføres fra år til år samt hvad det faldende elevtal 
betyder for de kommende års overførsler. 
 



Vi har besøg af Ove Christensen, der vil 
gennemgå budgetopbygningen.  
 
Har I helt konkrete spørgsmål, må I meget 
gerne fremsende dem til mig inden mødet, 
så Ove har mulighed for at spore sig ind på, 
hvad det er, vi efterspørger indblik i.  
 
Indstilling:  
Punktet er til drøftelse  
 

Vi fik et indblik i et faldende elevtal. 
 

19.10 – 19.30 
Pkt. 163 
Film og informationsmateriale til skole-
bestyrelsesvalget 
 
Der er nu produceret en lille informations-
film, og den bliver udsendt lige inden på-
skeferien.  
 
Samtidig er der lavet en invitation til infor-
mationsmødet d. 20. april, ligesom Jesper 
har lavet en opdateret hilsen fra formanden. 
 
Bilag:  

 Invitation til infomødet 
 Hilsen fra skolebestyrelsesforman-

den 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Der er produceret film – lægges forventet op i mor-
gen. 
Der er udsendt invitation til valgmøde. 
 
Der er ikke kommet nogen tilkendegivelser om opstil-
lere. 
 
Bestyrelsen vil forsøge at engagere opstillere. 
 
 

19.30 – 19.45 
Pkt. 164 
Skoleindskrivning 22/23 
 
Status på indskrivningen omkring de kom-
mende 0. klasser.  
Endvidere skal det på mødet drøftes, hvor-
dan vi fremadrettet imødegår de år, hvor vi 
kan se, at der vil være skæve fordelinger.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Der orienteres om skoleindskrivning indtil videre. 
 
Bestyrelsen vil gerne i tale med ledelsen for Ringkø-
bing Dagtilbud for bedre at kunne kigge fremadrettet  
ift. den nuværende situation med fordeling af børn. 
 
 

19.45 – 20.05 
Pkt. 165 
Trafikundervisning 
 
Skolebestyrelsen vil midt juni blive spurgt 
til, hvordan det forholder sig med trafikun-
dervisningen på den skole I sidder i skole-
bestyrelse for.  

 
Det er bestyrelsens holdning, at der ikke er behov for 
et princip for arbejdet med trafiksikkerhed på skolen. 



 
Rådet for Sikker Trafik anbefaler, at der 
rundt på skolerne er en opmærksomhed om-
kring trafikundervisningen – og de anbefa-
ler, at der ligger retningslinjer for dette 
timeløse fag.  
 
Der gives på mødet en opdatering på, hvor-
dan vi arbejder med trafiksikkerhed i under-
visningen. Endvidere skal det drøftes, hvor-
dan I forholder jer til spørgsmålet omkring 
retningslinjer. 
 
Bilag:  
Brev fra Rådet for sikker trafik 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 
20.05 – 20.20 
Pkt. 167 
Status vedr. organisering af det speciali-
serede område  
 
Børne- og familieudvalget ønsker at fast-
holde den nuværende organisering af det 
specialiserede område. Dette skal endelig 
godkendes i økonomiudvalget og byrådet.  
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 
Vi forventer en byrådsbeslutning, der godkender 
Børne- og familieudvalgets indstilling. 
 
Nye veje har medført et tættere samarbejde med PPR, 
hvilket betragtes som meget positivt. 
 
Nye veje har sat fokus på et tættere samarbejde sko-
lerne i mellem – også positivt. 

20.20 – 20.30 
Pkt. 168 
Henvendelse vedr. skolevej 
 
Som orienteret om på sidste møde har der 
været en henvendelse fra Lennart Quist 
vedr. skolevej.  
 
Jesper giver en status på denne henven-
delse.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Jesper orienterer om dialog med Lennart Quist. 
 
Lennart vender tilbage til bestyrelsen, når han er læn-
gere i dialogen med de forskellige parter i sagen. 
 
Der er fokus på 2 vejstrækninger – ved Rindum/Rofi 
samt ved Ringvejen/Søibergsvej. 

20.40 – 20.50 
Pkt. 169 
Orienteringspunkter 
 

 Børn fra Ukraine til modtagerklas-
serne 

 Afdelingsleder situationen 

 
Der orienteres om modtagelse af børn fra Ukraine. 
 
Der orienteres om afdelingsleder situation pt.  
Der skal nedsættes et ansættelsesudvalg. 
 



 Afgivelse af forslag til økonomisk 
råderum 
 

Indstilling:  
Punktet er til orientering  
 

MED har afgivet forslag til råderum – indsendt d. 4/4. 
Maria orienterer herom. 
 
Folkeskolernes samråd d. 18/5. 
 
Reception for HJ fredag d. 8/4 
 
Alkjær fritidsdel søger midler til udeområder. 
Der orienteres om aktuelle planer for udeområder for 
Alkjær. 
 
 

20.50 – 21.00 
Pkt. 170 
Eventuelt 

Punkter til kommende møde: 
 Principper (forlængelse) 
 Der ønskes status ift. arbejdet med karakterer i 

overbygningen. 
 Dialog med ledelsen i Ringkøbing Dagtilbud. 

 
 
Punkter til kommende møde 

 
Trafiksikkerhed – skolevej Afdeling Rindum. Opsam-
ling og henvendelse til det politiske udvalg, når det 
nye udvalg er tiltrådt. 
 
Hvad gør vi for de dygtige elever? 
 
Brug af karakterer i overbygningen – opmærksomhed 
på en feedback kultur – Maj måned (evt. inviteres læ-
rere med til SB-møde sammen med Helle) 
 
Antimobbeplan – trivselsplan 
 
Alle principper – behandles samlet med henblik på 4 
årig forlængelse 
 
 

 
Næste møde er d. 5. maj på afdeling Rindum 


